

成長教會的建造

Building a Growing Church

陈道明牧师
Pastor Daniel Tan

经文 | Scripture: 彼得前书 | 1 Peter 2:1-10

彼得前书 2:1-3

- 1 所以，你们既除去一切的恶毒、诡诈并假善、嫉妒和一切毁谤的话，
- 2 就要爱慕那纯净的灵奶，像才生的婴孩爱慕奶一样，叫你们因此渐长，以致得救。
- 3 你们若尝过主恩的滋味，就必如此。

1 Peter 2:1–3 (NIV)

- 1 Therefore, rid yourselves of all malice and all deceit, hypocrisy, envy, and slander of every kind.
- 2 Like newborn babies, crave pure spiritual milk, so that by it you may grow up in your salvation,
- 3 now that you have tasted that the Lord is good.

彼得前书 2:4-7

- 4 主乃活石，固然是被人所弃的，却是被神所拣选、所宝贵的。
- 5 你们来到主面前，也就像活石，被建造成为灵宫，作圣洁的祭司，借着耶稣基督奉献神所悦纳的灵祭。
- 6 因为经上说：“看哪，我把所拣选、所宝贵的房角石安放在锡安，信靠他的人必不至于羞愧。”

1 Peter 2:4-7 (NIV)

- 4 As you come to him, the living Stone—rejected by humans but chosen by God and precious to him—
- 5 you also, like living stones, are being built into a spiritual house to be a holy priesthood, offering spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ.
- 6 For in Scripture it says: “See, I lay a stone in Zion, a chosen and precious cornerstone, and the one who trusts in him will never be put to shame.”

彼得前书 2:7-8

- 7 所以，他在你们信的人就为宝贵，在那不信的人有话说：“匠人所弃的石头，已作了房角的头块石头。”
- 8 又说：“作了绊脚的石头，跌人的盘石。”他们既不顺从，就在道理上绊跌。他们这样绊跌，也是预定的。

1 Peter 2:7-8 (NIV)

- 7 Now to you who believe, this stone is precious. But to those who do not believe, “The stone the builders rejected has become the cornerstone,”
- 8 and, “A stone that causes people to stumble and a rock that makes them fall.” They stumble because they disobey the message—which is also what they were destined for.

彼得前书 2:9-10

- 9 惟有你们是被拣选的族类，是有君尊的祭司，是圣洁的国度，是属神的子民，要叫你们宣扬那召你们出黑暗、入奇妙光明者的美德。
- 10 你们从前算不得子民，现在却作了神的子民；从前未曾蒙怜恤，现在却蒙了怜恤。

1 Peter 2:9-10 (NIV)

- 9 But you are a chosen people, a royal priesthood, a holy nation, God's special possession, that you may declare the praises of him who called you out of darkness into his wonderful light.
- 10 Once you were not a people, but now you are the people of God; once you had not received mercy, but now you have received mercy.

一、教会的成長 (2:1-3)

➤ 1. 消极方面---除去一切的罪恶 v1

- ❖ 1) 恶毒
- ❖ 2) 诡诈
- ❖ 3) 假善
- ❖ 4) 嫉妒
- ❖ 5) 毁谤的话

I. The Growth of the Church (2:1–3)

➤ 1. The negative aspect— Ridding of all sins (v.1)

- ❖ 1) Malice
- ❖ 2) Deceit
- ❖ 3) Hypocrisy
- ❖ 4) Envy
- ❖ 5) Slander

➤ 2. 积极方面--爱慕纯净的灵奶 v2-3

- ❖ 1) 就要
- ❖ 2) 爱慕
- ❖ 3) 纯净的灵奶
- ❖ 4) 渐长以致得救
- ❖ 5) 尝过主恩的滋味

➤ 2. The positive aspect—longing for pure spiritual milk (v.2-3).

- ❖ 1) Like newborn babies,
- ❖ 2) crave
- ❖ 3) pure spiritual milk,
- ❖ 4) may grow up in your salvation,
- ❖ 5) have tasted that the Lord is good

二、教会的建造(2:4-8)

- 1. 主乃是活石 v4
- 2. 我们像活石 v5
- 3. 灵宫 v5

II. The Building of the Church (2:4–8)

- 1. Christ the Living Stone (v. 4)
- 2. Believers as Living Stones (v. 5)
- 3. The Spiritual House (v. 5)

以弗所书 2:20-21

- 20 并且被建造在使徒和先知的根基上，有基督耶稣自己为房角石，
- 21 各房靠他联络得合式，渐渐成为主的圣殿。

Ephesians 2:20–21 (NIV)

- 20 built on the foundation of the apostles and prophets, with Christ Jesus himself as the chief cornerstone.
- 21 In him the whole building is joined together and rises to become a holy temple in the Lord.

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 1. 身份 v9

❖ 1) 是被拣选的族类

III. The Identity and Mission of the Church (vv.9–10)

➤ 1. Identity (v.9)

❖ 1) A chosen people



哥林多前书 1:26-29

1 Corinthians 1:26–29 (NIV)

- 26 弟兄们哪，可见你们蒙召的，按着肉体有智慧的不多，有能力的不多，有尊贵的也不多。
- 27 神却拣选了世上愚拙的，叫有智慧的羞愧；又拣选了世上软弱的，叫那强壮的羞愧。

- 26 Brothers and sisters, think of what you were when you were called. Not many of you were wise by human standards; not many were influential; not many were of noble birth.
- 27 But God chose the foolish things of the world to shame the wise; God chose the weak things of the world to shame the strong.

哥林多前书 1:26-29

- 28 神也拣选了世上卑贱的，被人厌恶的，以及那无有的，为要废掉那有的，
- 29 使一切有血气的，在神面前一个也不能自夸。

1 Corinthians 1:26–29 (NIV)

- 28 God chose the lowly things of this world and the despised things—and the things that are not—to nullify the things that are,
- 29 so that no one may boast before him.

使徒行传 13:44-48 Acts 13:44-48 (NIV)

- 44 到下安息日，合城的人几乎都来聚集，要听神的道。
- 45 但犹太人看见人这样多，就满心嫉妒，硬驳保罗所说的话，并且毁谤。
- 46 保罗和巴拿巴放胆说：“神的道先讲给你们，原是应当的；只因你们弃绝这道，断定自己不配得永生，我们就转向外邦人去。
- 44 On the next Sabbath almost the whole city gathered to hear the word of the Lord.
- 45 When the Jews saw the crowds, they were filled with jealousy. They began to contradict what Paul was saying and heaped abuse on him.
- 46 Then Paul and Barnabas answered them boldly: “We had to speak the word of God to you first. Since you reject it and do not consider yourselves worthy of eternal life, we now turn to the Gentiles.

使徒行传 13:44-48

- 47 因为主曾这样吩咐我们说：‘我已经立你作外邦人的光，叫你施行救恩，直到地极。’”
- 48 外邦人听见这话，就欢喜了，赞美神的道；凡预定得永生的人都信了。

Acts 13:44–48 (NIV)

- 47 For this is what the Lord has commanded us: “ ‘I have made you a light for the Gentiles, that you may bring salvation to the ends of the earth.’ ”
- 48 When the Gentiles heard this, they were glad and honored the word of the Lord; and all who were appointed for eternal life believed.

帖撒罗尼迦前书 2:13 2 Thessalonians 2:13 (NIV)

➤ 13 主所爱的弟兄们哪，我们本该常为你们感谢神，因为他从起初拣选了你们，叫你们因信真道，又被圣灵感动，成为圣洁，能以得救。

➤ 13 But we ought always to thank God for you, brothers and sisters loved by the Lord, because God chose you as firstfruits to be saved through the sanctifying work of the Spirit and through belief in the truth.

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 1. 身份 v9

❖ 1) 是被拣选的族类

III. The Identity and Mission of the Church (vv.9–10)

➤ 1. Identity (v.9)

❖ 1) A chosen people

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 1. 身份 v9

❖ 1) 是被拣选的族类

❖ 2) 是君尊的祭司

☐ 负责献祭与神--献灵祭

☐ 把人领到神面前

III. The Identity and Mission of the Church (vv.9-10)

➤ 1. Identity (v.9)

❖ 1) A chosen people

❖ 2) A royal priesthood

☐ The privilege of offering sacrifices to God—
Spiritual Offering

☐ Bringing people to Him

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 1. 身份 v9

- ❖ 1) 是被拣选的族类
- ❖ 2) 是君尊的祭司
- ❖ 3) 是圣洁的国度

III. The Identity and Mission of the Church (vv.9–10)

➤ 1. Identity (v.9)

- ❖ 1) A chosen people
- ❖ 2) A royal priesthood
- ❖ 3) A holy nation

彼得前书 1:15-16

- 15 那召你们的既是圣洁，你们在一切所行的事上也要圣洁。
- 16 因为经上記着说：“你们要圣洁，因为我是圣洁的。”

1 Peter 1:15–16 (NIV)

- 15 But just as he who called you is holy, so be holy in all you do;
- 16 for it is written: “Be holy, because I am holy.”

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 1. 身份 v9

- ❖ 1) 是被拣选的族类
- ❖ 2) 是君尊的祭司
- ❖ 3) 是圣洁的国度
- ❖ 4) 是属神的子民

III. The Identity and Mission of the Church (vv.9–10)

➤ 1. Identity (v.9)

- ❖ 1) A chosen people
- ❖ 2) A royal priesthood
- ❖ 3) A holy nation
- ❖ 4) God's special possession

三、教会的身份与使命 (2:9-10)

➤ 2. 使命

❖ 1) 要叫

❖ 2) 宣揚

❖ 3) 宣扬神的美德

III. The Identity and Mission of the Church (2:9-10)

➤ 2. Mission

❖ 1) You may

❖ 2) Declare

❖ 3) Declare the praises of God



结论:

- 同心合意来建造满有主形象的灵宫（教会）。
- 我们需要除去罪恶，爱慕灵奶而成長。
- 主是活石，房角石。
- 我们有美好的身份和使命。

Summary

- To build the spiritual house of God together.
- We must rid of sins and long for the pure milk of the Word to grow.
- Christ is the Living Stone and the Cornerstone.
- We also have a glorious identity and mission.

